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K Ö Z M E G H A L L G A T Á S Á R Ó L  
 
 
 
Helye: Polgármesteri Hivatal Díszterem (Bp. XV., Bocskai u. 1-3.) 
 
Jelen vannak: 19 fő képviselő (Báder György, Dr. Balázs Zoltán, Dr. Balogh András, 
Bárdosi György, Báthory Erzsi, Bencsics Lászlóné, Bitvai Nándor, Dárdai Árpádné, Donga 
Árpádné, Gyurcsánszky János, Király Csaba, László Tamás, Major Sándor, Németh Angéla, 
Dr. Novák Ágnes, Dr. Pintér Gábor, Szilvágyi László, Tóth Imre, Vizér Klára). 
 
Meghívottként jelen van: Juhászné dr. Baráth Márta jegyző, dr. Herczeg Julianna aljegyző, 
dr. Paor Emőke a Jegyzői Titkárság vezetője, Németh Tibor a Városgazdálkodási Iroda 
vezetője, Sipos Gábor a Településfejlesztési, Értékvédelmi és Főépítészi Iroda vezetője, Dr. 
Turcsányi Miklós az Adóügyi Iroda vezetője, Helmajer Lászlóné az Oktatási, Művelődési, 
Ifjúsági és Sport Iroda vezetője, Aradi Gizella a Pénzügyi Iroda vezetője, Dr. Trinn Miklós a 
Jegyzői Titkárság jogtanácsosa. 
Jelen vannak továbbá a mellékelt jelenléti ívek szerinti civil szervezetek képviselői, valamint 
kerületi lakosok. 
A közmeghallgatáson részt vett még Paulusz Katalin és Gulyásné Végh Katalin 
jegyzőkönyvvezetők.  
 

László Tamás: Köszönti a közmeghallgatáson megjelenteket, a hivatal 
munkatársait és a kábel televízión keresztül a kerület lakosságát. Megállapítja, hogy a 
képviselő-testület 14 fővel határozatképes. A Pénzügyi és Jogi Bizottság jelenleg ülésezik, 
ezért késik 4 képviselő. A közmeghallgatást több fórumon meghirdették, melynek két fő 
témája a közrendet, közbiztonságot és köztisztaságot érinti, a másik téma a folyamatban lévő 
és tervezett fejlesztésekkel kapcsolatos. A közmeghallgatás legfontosabb feladata az, hogy 
lehetőséget biztosítson arra, hogy az önkormányzat tisztségviselőinek közvetlenül tegyenek 
fel közérdekű kérdéseket a lakók. Sok észrevétel, kérdés érkezett a hivatalba az elmúlt 
hetekben, melyek között egyedi ügyek is vannak. Annyiban foglalkoznak ezekkel, amennyire 
a közérdekű jellegük megengedi. Egyedi ügyekre egyébként írásban adnak választ. Az elmúlt 
1 évben nagy erőfeszítéseket tettek a közrend, a közbiztonság és köztisztaság megszilárdítása 
érdekében. Ezúton köszönti a rendőrkapitányt és helyettesét, valamint azoknak a 
szervezeteknek a vezetőit, akik sokat tesznek a közrend és közbiztonság érdekében.  
A Palotai Polgárőr Szervezet, a közterület-felügyelet, a Rákosmenti Mezőőrszolgálat és a 
Kerületgazda Szolgálat egymással összehangoltan igyekszik a nap 24 órájában, a kerület 

 



 2 

egészét lefedve olyan ellenőrzési tevékenységet kifejteni, amivel a közrend, közbiztonság és a 
köztisztaság javítható. Ezen a területen legnagyobb felhatalmazással a rendőrség bír, de 
ismerik a helyzetüket. Vannak kerületek, települések, amelyek rosszabb helyzetben vannak a 
közbiztonság szempontjából a XV. kerülethez képest. A közterület-felügyelet feladata a 
közterületek bejárása munkaidőben, és az ott tapasztalt anomáliák elleni fellépés. A 
közterület-felügyelet 11 fővel működik. Létrehoztak 17 fővel egy Kerületgazda Szolgálatot 
azért, hogy a kijelölt 7 körzetben folyamatos járőrőrözést folytassanak. Úgy látják, hogy ez a 
kerékpáros szolgálat elnyerte a lakosság tetszését. Délután 2 órától este 10 óráig teljesítenek 
szolgálatot, és minden problémát jeleznek, amely a területtel kapcsolatban felmerül. A 
mezőőr szolgálatba most lépett be a kerület, amely a X., XVI., XVII., XVIII. kerületben is 
működik. Egy 24 órás autós szolgálatról van szó, amely bizonyos hatósági jogkörrel 
rendelkezik. A mezőőrök a külterületeken, az erdőségekben, mezőgazdasági területeken 
járnak, ahol az illegális szemétlerakástól kezdve mindenféle deviancia érzékelhető. A Mezőőr 
Szolgálat egyre hatékonyabban működik, több tettenérés volt már. A részletezett szervezetek 
mellett három polgárőr szervezet is működik, akik elsősorban éjszakai járőrözést végeznek, de 
sok más feladatuk is van még ezen a területen. Az elmúlt időszakban olyan akciósorozatot 
hajtottak végre, amely egy sok éve húzódó problémahalmazra szab irányt. Az előző 
kerületvezetéstől csaknem 150 jogerős bírósági végzéssel elrendelt kilakoltatást örököltek, 
amelyek között 1990 óta húzódó ügyek is vannak. A korábbi vezetés az utolsó pillanatban 
mindig mentőövet dobott a kilakoltatásra váró lakóknak, amellyel csak megnehezítették a 
helyzetüket. Egy már meghirdetett, de végre nem hajtott végrehajtási eljárás közel 300 ezer 
forinttal növeli a tartozás mértékét, és a kerület vagyongazdálkodási szempontjaira nincs 
figyelemmel. A bérlők nagyon jelentős tartozásokat halmoztak fel, és mélyebb helyzetbe 
taszítja őket ez a probléma. A kilakoltatást a nagy lakóközösség érdekében végre kellett 
hajtani. A kilakoltatási ügyek egyharmada deviáns családokkal foglalkozik, amelyek akár egy 
egész utca életét képesek voltak tönkretenni. A szociális biztonságot kellett mindenek előtt 
szem előtt tartani. A jogbiztonság helyreállítása egyenlő értékű a szociális biztonság elvével. 
Minden esetben megvizsgálták a történetét az adott személynek, családnak. Leültették egy 
asztalhoz az ügyben résztvevő összes szereplőt. Megkérdezték, mit tudnak tenni egy-egy 
család érdekében. Rendkívül hatékonyan meg lehet így oldani a családok helyzetét. 
Megvizsgálták annak lehetőségét, hogy amennyiben a családokat ki tudják helyezni alacsony 
rezsijű lakásokba, a helyzetük könnyebb lesz-e. Számos olyan intézkedést tettek, amely a 
megoldás felé vezetettek. Az ügy még nem ért a végére, a folyamat azzal, hogy egyenlő 
szemmel nézik a jogbiztonság és a szociális biztonság elvét, kedvező helyzetet teremthet, és 
rengeteg előnye van. Van egy másik nagyon jelentős ügy; a hajléktalanok ügye hihetetlen 
mértékben borzolja az itt élők idegeit. Óriási gondot okoz az újpalotai kiserdő, valamint hogy 
a hajdani szobabérlők házába 150 hajléktalant költöztettek be, ezzel 2-3000 lakás értékét 
csökkentették. Ezt az épületet a fővárosi önkormányzat tartja most fenn. Fel fogják venni a 
harcot ez ellen a probléma ellen is, és nem hagyják, hogy lényegesen rosszabb helyzet 
alakuljon ki. A hajléktalanok helyzetével kapcsolatban a kerület válasza korábban mindig 
struccpolitika volt. A Pilisi Parkerdő korábban úgy reagált a kerületi felkérésre, hogy ők a 
fákért felelősek, a hajléktalanok ügyében tehetetlenek. Fájlalja azonban, hogy időnként fákat 
vágnak ki, felgyújtják az erdőt. A helyi szociális intézmények nem tudtak mit kezdeni ennyi 
hajléktalannal. Asztalhoz leültették a potenciális partnereket: a Pilisi Parkerdőt, a 
Családsegítő Szolgálatot, valamint a Magyar Máltai Szeretetszolgálatot. A három szervezet 
együttműködve nagyon eredményesen működik. Felkérték a szervezeteket, hogy további 29 
elszórt gócpontban a hajléktalan kérdést oldják meg. Eddig erre a célra néhány millió forintot 
költöttek. A vállalás az volt, hogy a három szervezet együtt fogja a problémát megoldani, 
mely sajnos mindig meg fog jelenni. Arra bíztatják az újpalotaiakat, hogy vegyék ismét 
birtokukba a kiserdőt, legyen pihenés, sport helyszíne újra. A köztisztaság kérdése élő és fájó 
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problémája a kerületnek. Óriási erőfeszítéseket tesznek annak érdekében, hogy a kerület ne 
legyen tele szeméttel. Ez megint olyan feladat, amely nem ér véget soha. Azt várják a 
lakosságtól, hogy a kerületgazdákkal - akik telefonszámmal rendelkeznek - működjenek 
együtt. Olyan ígéretnek tettek eleget a Kerületgazda Szolgálat létrehozásával, amit még a 
választások előtt 2005-ben a helyi népszavazásoknál tettek. Az újpalotai lakótelepen elindult 
egy szociális város rehabilitáció, amely a 2009-es támogatási szerződéstől indulhatott volna, 
de 2010 novemberéig semmi nem történt az ügyben. A korábbi kerületvezetés elveszített két 
közbeszerzési pályázatot, büntetést is kellett fizetnie az önkormányzatnak. Amikor 
áttekintették a Zsókavár utca és környezetének városrehabilitációs pályázatát, látták, hogy 
újra kell kezdeni az egészet. A Zsókavár utca 2. sz. épület felújítása már megtörtént. Itt is egy 
korábbi ígéretüket teljesítették azzal, hogy példát akarnak mutatni a kerületben folyó 
beruházásoknak. A Zsókavár utca 2. sz. épületen 16 cm-es szigetelést tettek fel, valamint 3 
rétegű ablakokat építettek be, amivel a házban élők rezsi- és fűtési költségét mintegy 70 %-kal 
csökkentették. Ez a példamutató fejlesztés tovább folytatódik a II ütemben is, melybe 
beletartozik a Zsókavár utca 32-38. sz. épület, a 4-6. és a 28. sz. épület, az Árendás közi 
hajdani óvoda épülete. A Zsókavár utcai orvosi rendelővel kapcsolatban elmondja, hogy a 
felújítása a nulláról kezdődött. Tervek nem voltak az épületre, így nem véletlen, hogy 
elbukták a közbeszerzési eljárást. Az 1970-es évek elejének megfelelő orvos-beteg 
kapcsolatot konzerválta volna az elképzelés. A felújítási tervekben létfontosságú dolgok nem 
szerepeltek. Most tíz háziorvos, öt fogorvos, öt gyermekorvos, hét védőnő, gyógyszertár, 
fogtechnikai labor és hallásvizsgáló labor kap helyet. Az itt működő orvosokat ideiglenesen 
áthelyezték a Hősök úti rendelőbe. Sajnálják, hogy a késedelem kellemetlenségeket okozott, 
de a másfél két hónapon belül befejeződő beruházás eredménye remélhetőleg példaértékű 
lesz. Nagyon nagy sebességgel létesült három játszótér, melyek a lakosság tetszését nagy 
mértékben elnyerték, és kimondottan sokan használják őket. A Sárfű utcai játszótér bekerített, 
magas felszereltségű és őrzött. Egyfajta lakossági szövetséget hoztak létre, amellyel a hosszú 
távú fenntarthatóságot kívánják biztosítani. Egy éven belül lakossági közreműködéssel 6 
játszóteret terveznek. A közterület felújítások, amelyben a lakosság is részt vesz, azt a 
magáénak érzi. Az elmúlt évben 4,2 milliárd forintnyi kötvényt látva két sportcsarnokot és 
fedett uszodát vártak a lakosok, ahogy az a XVI. kerületben megvalósult. Nagyon jelentős 
mértékben kellett a költségvetést átalakítani. A XV. kerületi Önkormányzatnak 330 millió 
forint működési hiánya volt az ÁSZ jelentése alapján. Az idei költségvetésben 420 millió 
forint működési többletet terveztek. Nemrég 2,5 milliárd forint értékben kötvényt bocsátottak 
ki kimondottan fejlesztésekre, amelyek gazdasági haszonnal járnak. A tervek között szerepel 
az Észak Pesti Kórház ügye. A Kórházat 50-50%-ban rajtaütés szerűen kapta meg 1991-ben a 
Fővárosi és a XV. kerületi Önkormányzat, azzal, hogy 1996-ig kórházat kell létesíteniük, 
állami pénz hozzáadása nélkül. Ez nem történt meg, és a kórházat csak 2004-ben sikerült 
ismét az Államkincstár kezébe adni. 2005-ben megint a két önkormányzat tulajdonába adta az 
Államkincstár azzal, hogy egészségügyi és szociális feladatokra hasznosíthatja. 20 év alatt a 
sok milliárdos állagromláson kívül az Észak-Pesti Kórház helyén nem történt semmi. 
Örömmel mondhatja, hogy az első beruházás már körvonalazódik, egy mentőállomás lesz 
kialakítva a MÁV-telepen lévő mentőállomás helyett. Az előző kerületvezetés a Bethlen 
Gábor utcában, családi házak között jelölt ki telket, ahol mentőállomást akartak felépíteni, de 
ők már akkor jelezték, hogy ide nem való a mentőállomás. Dr. Szócska Miklós államtitkár úr, 
dr. Bagdy Gábor főpolgármester-helyettes, az Országos Mentőszolgálat főigazgatója 
támogatja az elképzeléseket. További beruházásokat is terveznek a Kórház területén. Az volt 
a felajánlásuk, hogy évi 200-250 millió forintnyi beruházással megpróbálnak behozni több 
kerületi egészségügyi és szociális intézményt, amelyek jelenleg rossz helyen működnek. 
Jövőre 2-3 épület felújítását szeretnék elindítani az Észak-Pesti Kórház területén. Egy nagy 
méretű épület is található a területen, ami a volt sebészeti tömb, és ahova egy rehabilitációs 
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intézményt terveznek. Összefoglalva, ezen a területen sok olyan dolgot terveznek, amely a 
kerület érdekeit fogja szolgálni. A tervek között szerepel az újpalotai vásárcsarnok és 
környékének a rehabilitációja. Fontos, hogy a vállalkozói szempontokat is figyelembe véve, 
megtérülő beruházásként, fenntartható módon hajtsák végre a vásárcsarnok rehabilitációját. 
Az újpalotai városrészközpont rekonstrukciójának elkezdése nagyon jelentős munka lesz. 
Ebbe a pályázatba a vasút melletti terület átalakításától kezdve, a Budai II. Stadion környékén 
keresztül nagyon sok minden beletartozik. Jelenleg folyik a közlekedésfejlesztési koncepció 
vitája, ennek eredményeit felhasználva számos tervet akarnak megvalósítani, amelyek a 
kerületen átmenő közlekedés negatív hatásait enyhítik. Több kérdés elhangzása után fog 
választ adni a hivatal munkatársai segítségével.  

 
Vizér Klára: Megadja a szót Tóth Imrének ügyrendi hozzászólásra. 
 
Tóth Imre: Köszönti a megjelent lakosságot. Közmeghallgatáson 

vesznek részt, ennek ellenére a polgármester közel 50 percben mondott monológot. Sajnálja, 
hogy az Életképekben nem kap szót az ellenzék, nincs lehetősége leírni az álláspontját. 
Polgármester úr 19 órára testületi ülést hívott össze, ezért kéri polgármester urat, legyen 
toleráns a lakókkal, és ne zárja be a közmeghallgatást 19 órakor. Kéri, hogy a következő 
közmeghallgatás valóban a közről szóljon.  
 
   László Tamás: Kéri a jelentkezőket, mondják meg nevüket, címűket, 
hogy az írásos választ meg tudják küldeni.  
 
   Mester Edina ( ) 1984 óta lakik a kerületben, korábban a kerületben 
dolgozott védőnőként. 2002. március 28-án adtak be panaszt a kiserdővel kapcsolatban. A 
panasz benyújtásáról kaptak átvételi elismervényt, azonban azóta sem kapott a felvetéseire 
egy sor írásos választ sem. Ezt elfogadhatatlannak tartja. A levelet beadták a jegyzőnek 2011. 
március 28-án, és arra sem kaptak egy szó választ sem. Úgy gondolja, hogy azért kezdtek 
most ilyen sürgősen foglalkozni a kiserdő megtisztításával, mert haláleset, gyilkosságok 
történtek a hajléktalanok körében. Márciusban, még jóval a halálesetek előtt írta a levelét, és 
az újpalotai kiserdőben már hosszú évekkel ezelőtt alakult ki a jelenlegi áldatlan állapot. A 
lakosság mérhetetlenül felháborodott, nagyon sok lakossági panasz, észrevétel született. A 
kiserdőbe nem lehet kimenni levegőzni, sétálni. Sokszor szóltak a tűzoltóknak, hogy ég az 
erdő. Olyan ember is lakott az erdőben, akiknek az SX-4-es autója ott parkolt mellette. Az 
előző polgármester azt mondta, hogy a kiserdőben nincsenek hajléktalanok. Most elkezdődött 
a rendcsinálás, de azt is látni, hogy sok hajléktalan csak pár méterrel költözött arrébb. Azt 
kéri, fogadja őt polgármester úr. Két héttel korábban telefonon kért időpontot, megadta az 
elérhetőségét, de nem hívták vissza. A Nyírpalota út 12. és 16. számú ház előtt is vannak 
kitéve fémszemetesek, amiket nem tisztítanak, a környéke is nagyon szemetes. Úgy tudja, 
hogy azok kiürítése, a környék tisztántartása az önkormányzat, illetve az önkormányzat 
alvállalkozójának a dolga. Fel kell lépni azokkal szemben is, akik illegálisan különböző 
helyekre ragasztanak ki hirdetéseket. Az ablaka alatt hosszú ideje van kiragasztva 
Gyurcsánszky János plakátja. Azt is sürgősen el kellene onnan tüntetni. Végezetül elmondja, 
hogy a fejlesztések között szerepeltetni kellene uszoda létrehozását is.  
 
   Molnár Béla plébános: Pestújhely fejlesztésével kapcsolatban csak a 
volt szovjet kórházról esett szó. Távirati stílusban csak annyit mond, hogy Sztárai tér. A téren 
rettenetes állapotok vannak, nem tudja, hogy Báder képviselő úr mennyire figyel erre a 
kérdésre. A Pestújhelyi út állapotával is foglalkozni kellene. Van-e elképzelés az Ady Endre 
utcában lévő iskolaépület hasznosítására? A híveitől többször hallotta, hogy az 
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önkormányzattal nehézkes a  kommunikáció. Sokan kértek időpontot meghallgatásra, és nem 
kaptak nemhogy időpontot, de visszajelzést sem. Ez az első év, amikor nem tud részt venni az 
október 23-i ünnepségen, mert kommunikációs hiba történt. Az Életképek című újságból 
értesült, hogy vasárnap 10 órakor lesz az ünnepség, amikor minden keresztény egyház 
istentiszteletet tart. Biztos, hogy nem történt egyeztetés, mert a meghívóban szerepel, hogy az 
ünnepséget a keresztényegyházakkal közösen tartják. Az egyházak képviselőit nem kérdezték 
meg. Jó lenne, ha a jövőben nem történne ilyen, mert eddig is minden évben örömmel vett 
részt az ünnepségen.  
 
   Takács József (   ): Nagy érdeklődéssel hallgatta polgármester úr 
tájékoztatóját. Sajnálja, hogy a lényeges dolgok között nem szerepel a Wesselényi utca és az 
M3-as autópálya közötti zajfal megépítése. Polgármester úr azt mondta, hogy az Észak-pesti 
Kórházzal kapcsolatos ügyek húsz éve fennállnak. Az M3-as autópálya melletti zajvédelem 
megoldása legalább ilyen hosszú ideje húzódik. Amióta megépült a zajvédő fal egy része, 
azóta a védelem nélkül maradt szakaszon a probléma fokozottan jelentkezik. Lehetetlen 
körülmények uralkodnak már hosszú ideje. Mindenki előtt ismeretes, hogy milyen zaj- és 
egyéb szennyeződéseket okoz az M3-as a környéken élőknek. Nyáron nem tudnak ablakot 
nyitni, a kerti bútorokon vastagon áll a korom. Jelen volt a legutóbbi testületi ülésen, 
meghallgatta a tárgyban benyújtott interpellációt. Az interpellációra adott válaszból azt a 
következtetést vonta le, hogy valami megmozdult a hivatalban, mert polgármester úr ígéretet 
tett arra, hogy az építési terv aktualizálásához szükséges összeget a XV. kerületi 
Önkormányzat biztosítja, amennyiben erre a Főváros továbbra sem hajlandó. Reméli, hogy a 
közeljövőben sor kerülhet ennek a súlyos problémának a megoldására. Az interpellációra 
adott válaszban meglepte a Főváros azon véleménye, hogy azért nem lehetett az építési 
engedélyt beadni, a zajvédő falat megépíteni, mert hét vállalkozó fellebbezett a fal megépítése 
ellen. Nem gondolja, hogy egy fellebbviteli szerv a hét vállalkozó érdekeit a több száz lakó 
érdekei elé helyezte volna. Amikor megépült az M3-as szóban forgó szakasza, zajvédő 
intézkedési tervet kellett készíteni. Ebben a tervben szerepelnie kellett volna a fal 
megépítésének. A Főváros levelében az is szerepel, hogy amennyiben nem vették volna ki a 
pályázatból a jelenleg hiányzó szakasz megépítését, akkor nem tudtak volna eleget tenni az 
építési kötelezettségüknek. Nem törvényi kötelezettsége a Fővárosnak, hogy a teljes 
szakaszon biztosítsa a zajvédelmet? Kérdése még, hogy van-e ilyen intézkedési terv? Azt 
végképp elfogadhatatlannak tartja, hogy a Fővárosnál a következő hétéves tervben a zajfal 
megépítésére nem áll rendelkezésre fedezet.  
 
   Takács Józsefné: Ő írt februárban levelet a Vidékfejlesztési 
Minisztériumnak. Polgármester úr arra nem méltatta, hogy megkérdezze, hogy került a Dolla 
Eszter féle céghez, hogy került az államtitkárhoz. Meg tudja mutatni azokat a leveleket, 
amelyekben a cég leírta, hogy éjjel 73 decibel éjjel a zajszínt, és 68 nappal. Ez 13 decibellel 
van a megengedett zajszínt felett. Ahányszor telefonál a titkárságra időpontért, a titkárnők 
szemtelen hangon beszélnek vele, azt mondják, hogy a polgármester úr nem tudja fogadni, 
mert más elfoglaltsága van. Úgy gondolja, hogy ennél nagyobb probléma most nincs a 
kerületben. Úgy gondolja, hogy ennek megoldására kellene pénzt fordítani. Eljutott a Tarlós 
úrhoz, eljutott a helyetteséhez, minden nap beszél a titkárnőjükkel, és minden alkalommal azt 
mondják, hogy a XV. kerületből nem jelezték, hogy probléma lenne.  
Az M5-ös mellett hasonló probléma volt, ott megnyerték a pert, minden tulajdonos kártérítést 
kapott azért, hogy elviselte a zajterhelést. Videón látható, hogy gyorsasági autóversenyeket 
tartanak a pályán, ami ellen a rendőrség sem tesz semmit.  
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   Mohai László (    .): 2010-ben már elmondta a problémát, azóta nem 
történt, illetve negatív irányban történt változás. A Szántóföld utcai tehergépjármű forgalom 
ellen szóltak, felvetették, hogy ezek a nagy súlyú gépjárművek nagy sebességgel 
közlekednek. Ez ellen semmit nem tettek. A Fővárosi Közterület-fenntartó Vállalat a Károlyi 
Sándor utca és Régi Fóti út között árokásásba kezdett. Ennek következtében került ki a 
Károlyi Sándor utcára egy 12 tonna feletti gépjárművel behajtani tilos tábla, illetve kivételt 
jelző tábla átkerült a tábor másik oldalára. Úgy gondolja, hogy ezt a táblát a Mélyfúró utcára 
kellene kitenni, hogy ne hajthassanak be a nehéz gépjárművek. Gondot okoz, hogy a 
rendőrség nem segít abban, hogy ez a helyzet rendeződjön. Ezzel szemben a Filmgyárhoz 
odaáll két rendőr ha el kell terelni a forgalmat, és azt a forgalmat is a Szántóföld utcára 
terelik. A Nouva Energia Kft képviseletében elmondja, hogy beadtak egy javaslatot az 
óvodák, iskolák víz és szennyvízköltségének csökkentésére. A javaslatban leírták a 
gazdaságossági megtérüléseket. Kéri, foglalkozzanak a javaslattal, mert a víz akkor is folyik a 
csapból, ha az intézmények átszervezése folyamatban van.  
 
   Nagy Vilmos (    ): Kéri a képviselő-testületet, vizsgálja meg annak 
lehetőségét, hogy az újpalotai piac bővítésénél igénybe lehet-e venni a Farkastanya étterem 
területét. A helyiség hónapok óta üresen áll, szemetes volt a környezete. Vizér Klára 
alpolgármester asszonyhoz fordul, mint pedagógushoz. A pedagógusokról régen azt mondták, 
hogy a „nemzet napszámosai”. Úgy látja, hogy ezt a kerületben még megpróbálják 
súlyosbítani. A kerületi pedagógusok az augusztusi étkezési hozzájárulást csak októberben 
kapták meg. Az intézmények dolgozói későn kapták meg a beiskolázási segélyt is. Nehéz 
helyzetbe kerülnek azok a szülők, akik ezt a támogatást késve kapják meg.  
 
   László Tamás: Az eddig elhangzott kérdésekre válaszol. Mester Edina 
a kiserdővel kapcsolatban nyitott kapukat dönget. Egyetért azzal, hogy ez folyamatos feladat, 
folyamatos odafigyelést igényel. Ha tudomása van arról, hogy hajléktalanok a korábbi 
szállásuktól nem messzire költöztek, kéri azt konkrétan bejelenteni. A zöldterületek 
tisztaságát folyamatosan ellenőrzik. Kéri, hogy a Városgazdálkodási Iroda munkatársai, a 
kerületgazdák nézzenek körül a Nyírpalota út 12. és 16. szám körül. A választási plakátokat le 
fogják szedni. Egyetért azzal, hogy szüksége lenne a kerületnek uszodára. Tervezik, hogy a 
Városrész-központban létesítenek uszodát. A Sztárai Mihály térrel kapcsolatban átfogó 
program készül, ami érinti a Pestújhelyi utat is. A volt Petőfi Sándor szakközépiskola ügyében 
készülnek hasznosítási tervek. Jelenleg egy fiatal színészekből álló színház működik az 
épületben. A piacokkal foglalkoznak, a fejlesztésekre vállalkozási alapon kerülhet sor. A 
nehézkes kommunikációval kapcsolatos kritikákat meghallgatta, tenni fog ennek 
megváltoztatása érdekében. Az október 23-i ünnepségre a pártok, civil szervezetek, egyházak, 
polgárok közösségeit hívják meg. Október 23-át szeretnék október 23-án ünnepelni, ez a többi 
állami ünnep esetében is így van. A zajvédő fal tényleg az egyik legneuralgikusabb pont a 
kerületben. Folyamatosan foglalkoznak a kérdéssel. Az első lépés az engedélyezési tervek 
aktualizálása, aminek költségét biztosítják. A szükséges zajvédő fal megépítésének teljes 
költsége közel 3,5 milliárd forint. A Wekerle-telepen úgy tudtak eredményt elérni, hogy az 
M5-ös bevezető szakaszával kapcsolatban egységesen léptek fel, pertársaságot hoztak létre. 
Hasonló kezdeményezésre biztatja az M3-as mellett élőket. Olyan növénytelepítést terveznek 
erre a szakaszra, ami enyhíti a forgalom kedvezőtlen hatását. A szakiroda elkészíti a 
számításokat, hogy ez milyen hatással járna, és milyen költséggel kell számolni.  
Tervezik ún. gabionfalak elhelyezését, amelyek később máshol is felhasználhatók. Ezeket 
lehetne a legveszélyeztetettebb szakaszokon elhelyezni. Ennek megoldására a jövő évi 
költségvetésben biztosítanának fedezetet.  
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   Takács Józsefné: A zöldnövényzettel történő betelepítéssel  nem kapja 
meg azt, amit a kerület többi lakója. A fákat meg kell venni, el kell ültetni, nyáron naponta 
kétszer locsolni kell. Mire ezek a fák megnőnek, ő már nem is él. Beküldött a hivatalba olyan 
DVD-t, amin látszik, hogy fáradt olajjal öntik le a fákat azok a vállalkozók, akik a fal 
megépítését is megakadályozták.  
 
   László Tamás: Jó lenne, ha itt lenne Tarlós István főpolgármester, 
vagy Dr. György István főpolgármester-helyettes, mert ez az ügy rájuk tartozik. Igyekeznek 
annak érdekében mindent megtenni, hogy a probléma megoldódjon. Az önkormányzatot lehet 
hibáztatni, de jelzi, hogy az előző városvezetés még ennyit sem tett.  
 
   Takács Józsefné: 2009-ben kezdődött az első projekt, 2010-ben lett 
vége. Annak idején egy Fideszes úr mindenkihez becsöngetett, és megígérte a zajfal 
megépítését. Mindenki azt mondta, hogy ha a Fidesz hatalomra kerül, a zajfal is meg lesz. 
Ezzel biztatták az embereket, hogy a Fideszre szavazzanak. Semmiféle jogi lépés nem történt, 
két ember tartotta sakkban a kerületet. A helyzetre mindenképpen megoldást kellett volna 
találni, hiszen az ott lakók egészsége károsodik.  
 
   László Tamás: Mohai László …….. utca …. szám alatti lakos 
kérdésére Németh Tibor irodavezető válaszol. Nagy Vilmos ………… szám alatti lakos 
felvetésére elmondja, hogy az újpalotai piac környezete „túlérett”, tudják hogy ott valamit 
tenni kell. A pedagógusok étkezési jegyének és a beiskolázási támogatás későn történt 
kiosztása ügyében Vizér Klára alpolgármester asszony válaszol. Megadja a szót a 
Városgazdálkodási Iroda vezetőjének.  
 
   Németh Tibor: Mohai László úr két városüzemeltetési problémát vetett 
fel. Az egyik az intézmények energia megtakarítására vonatkozik. Valóban megkapták a víz 
takarékoskodásra vonatkozó javaslatot, az abban foglalt számítások helyesnek bizonyultak. 
Mohai úrnak megírták, hogy több olyan energiahordozó és közüzemi szolgáltatás van, mely 
területeken hasonló eredményeket lehet elérni. Az intézmények energiaellátását komplexen 
kell vizsgálni. Jelenleg a GMK megalakítása, a műszaki áttelepítés folyamatban van. Ígéretet 
tettek arra, hogy a készülő energia auditoknál erre különös figyelmet fordítanak.  Másik 
felvetése a 12 tonnás övezet, melyet Budapest egész területén a Fővárosi Közgyűlés határoz 
meg, és a kerületi önkormányzatot értesítik.  A 12 tonnás övezet valóban ki van jelölve a 
Szántóföld úton a Környezetvédelmi Kft-ig. Az engedélyeket a Parking Kft. adja ki, olyan 
területekre is, ahol tilalom van érvényben. A Környezetvédelmi Kft. valahogy engedélyt 
szerzett, hogy a telephelyéig behajthassanak a 12 tonnás tehergépjárművek, így a tábla is ki 
lett helyezve. A kerületi önkormányzat ebben az esetben egyet tehet, kéri az övezet 
felülvizsgálatát. A tábla szákutca szerűen van kitéve, ez helytelen, ezért kérhetik ennek a 
közlekedési rendnek a megváltoztatását. Mohai László urat az intézkedésekről tájékoztatni 
fogják.  
 
   László Tamás: Megadja a szót Vizér Klára alpolgármester asszonynak.  
 
   Vizér Klára: Köszönti a jelenlévőket. Nagy Vilmos úrnak igaza van, 
valóban későn kapták meg mindkét juttatást a pedagógusok. A késlekedésnek az volt az oka, 
hogy polgármester úr vezetésével óriási iramban alakították át a kerületi intézményhálózatot. 
Az iskoláknak az önálló gazdálkodása megszűnt, egy gazdálkodási központba lettek 
becsoportosítva. A központ a nyár végén kezdte meg a működését, a késlekedésnek 
feltehetően ez az oka. Reméli, mindenki megkapta a jogos juttatását. Ígéri, hogy a kerület 
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pedagógusai jövő ősszel nem fognak ilyen helyzetbe kerülni. Ezúton köszöni a pedagógusok 
munkáját, türelmét és megértését, Nagy Vilmos úrnak pedig a felvetését, ami jogos volt.  
 
   László Tamás: 1,3 km hosszú zajvédő fal hiányzik, melynek a 
bekerülési összege a szakiroda információi alapján 60 000 Ft/m2.  Az imént vázolt 
egyszerűsített megoldás is 450 millió forintba kerülne. Ez rettenetesen magas összeg, ami már 
nem a kerület léptéke. Megérti az ott lakók felháborodását, és azt is, hogy a túloldalon 
megépített zajvédő fal tovább rontott a helyzeten. Ígéretet tesz arra, hogy igyekeznek az ügyet 
folyamatosan és hatékonyan képviselni, a XXI. században ez valóban áldatlan helyzet. Kéri a 
további kérdéseket.  
 
   Kovács László (     .): Plébános úr is felvetette a  Kolozsvár úti 
kispiaccal kapcsolatos, hosszú ideje tartó áldatlan állapotokat.  A kispiac 65%-a hosszú idők 
óta kihasználatlan. A piac állandó működése mellett, a hátsó traktus elbontásával meg lehet 
oldani azt, hogy elbontsák az ott lévő 4-5 legcsúnyább létesítményt. A bontás helyére építeni 
lehet és a továbbra is 65 %-ban kihasználatlan területre parkolót lehetne építeni.  Szívesen 
rendelkezésére áll bárkinek, aki ebben az ügyben kompetens személy. A piacnak szerény 
kapacitása van, ezért teljesen felesleges lenne oda új épületeket, körcsarnokot építeni. A 
négyszögletes pavilon jelleg további 3-4 pavilon építésével mindenkinek megfelelne. A volt 
orosz kórház területén van egy teljesen kész épület, melyben jelenleg a működtető van. A 
kerületnek kevés a pénze, ezért új kötvényt bocsátanak ki, annak ellenére, hogy ezt 
nehezményezték az előző ciklusban. Az épület kapacitása lehetővé tenné, hogy olyan 
létesítményeket költöztessenek be, mint a 24 órás orvosi ügyelet. A felszabaduló épületek 
értékesítéséből befolyt összegeket más épületek felújítására lehetne költeni. A korábbi 
ciklusban többször látta a televízióban, hogy az előző városvezetést bírálták a hitelfelvételek 
miatt. A jövőben hogy lehet úgy szűkíteni a közigazgatást, hogy közben rettenetes adóssággal 
terhelik meg. A kerületnek már így is óriási adóssága van, az újabb tartozás tovább növeli a 
törlesztő részleteket. Furcsának tartja, hogy ellenzékként mindenre nagyon jó választ adtak, és 
mindig mindent jobban tudtak. Azt szeretné, ha a jelenlegi városvezetést nem úgy ítélnék 
meg, mint az előzőt. Ma Magyarországon a nemzeti jövedelemnek 87 %-át a kamattörlesztés 
teszi ki. A kerület még nem tart itt, ezért kéri, hogy a jó gazda gondosságával igyekezzenek 
úgy működtetni a kerületet, hogy ne legyen szükség több hitelre. 
 
   Smitt Miklósné (Pestújhelyi út): Két éve telefonon jelezte az 
önkormányzatnak, hogy az út menti fákról nagyon sok levél hullik a csatornalefolyókba. Sok 
pénzébe került, hogy kitisztítassa, valószínűleg ez nem a lakók feladata. Sajnos hiába 
telefonált, azóta sem történt semmi. A volt orosz kórháznál kivágták a platán fákat, a 
Pestújhelyi úton nem cserélik az öreg akácfákat. Hol kérheti a közterületen lévő fák 
karbantartását? A rendszerváltás után szóba került a Körvasút sor sorsa, konkrétan a vasúté. 
Pestújhelynek nagyon rossz a közlekedése, és lehet, hogy ez javítana a helyzeten. Egyre több 
telek van, melyeket teljesen beépítenek. Milyen törvények teszik ezt lehetővé? A kiserdő tele 
volt hajléktalanokkal, akiket elhelyeztek, de hova kerültek? Sajnos sokan vannak és előfordul, 
hogy lerészegednek, az úton fekve megfagynak. Véleménye szerint minden kerületet 
kötelezni kellene arra, hogy a hajléktalanokat emberi módon helyezzék el, a volt orosz kórház 
területén is lehetne erre lehetőség.  
 
   Sumics János (      .):  Remélhető-e, hogy a 2004. évi XXIX. törvény 
141., 142 és 143. §-át maradéktalanul betartja az önkormányzat? Jegyző asszonytól kérdezi, 
ismeri-e a hivatal az 1992. évi LXVI. törvényt és annak végrehajtását? Az Észak-pesti Kórház 
tulajdonjogával kapcsolatban történt-e változás? Az önkormányzatnak milyen tervei vannak 
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az ingatlannal, figyelembe véve a 2003-ban közzétett problémákat, melyekkel egyetértett. 
Üdvözli azt a szórólapot, melynek az aláírója Vizér Klára alpolgármester asszony, de nem érzi 
ennek a gyakorlati megoldását. Semmiféle mozgást nem lát az Észak-pesti Kórház területén. 
Eltelt egy év, és a gaz tovább nő, a bontásra ítélt épületeket nem bontják. A nővérszálló 
megépült, de azóta sem történt semmi. A 2,5 milliárd forintot mire fogják felhasználni? Erre 
vonatkozóan konkrétumokat nem hallott. A kerületi utakat és járdákat kinek kell tisztán 
tartani? A Fővárosi 48/1990. évi rendelet végrehajtását ki ellenőrzi? Azt hallotta, hogy a 
közterület felügyelők fogják ellenőrizni a tisztaságot, de az önkormányzatnak is tisztán kell 
tartania az utakat. A Pestújhelyi úton egész nyáron másfél méteres gaz volt. Az 
önkormányzatnak kell példát mutatnia. A közterületeken lévő fák koronájától nem lehet látni 
a közlekedési táblákat. Megoldható-e az utcán lévő névtáblák visszahelyezése? Valószínűleg 
az építkezések során kerültek le. Nem az önkormányzat a hibás, de valakinek ellenőriznie 
kellene. A Sztárai Mihály tér rendezetlen, az önkormányzatnak van-e valamilyen elképzelése 
a fejlesztésére vonatkozóan? A volt Gelka épületére ráépítettek, az alsó hat méteren hullik a 
vakolat. Tudomása szerint van egy önkormányzati rendelet, amely ilyen helyzetben 
felszólítási jogosultsággal bír, és ha kell, bírságol. Több ilyen hely van, a baleseteket meg 
kellene előzni. Változott-e a korábban elrendelt körzetesítés? Rendőrkapitány úr korábban 
arról tájékoztatta, hogy ha a kerületben lopást észlelnek, a XVII. kerületből, rablás esetén 
lehet, hogy Kiskunmajsáról érkeznek a rendőrök. Az önkormányzat vezetését kérdezi, 
gondolkoznak-e a Novák piac szerződésének felülvizsgálatán? Arra panaszkodnak, hogy 
naponta 5-6 gépkocsi érkezik, lopott árut hoznak és árulnak. Ki ellenőrizheti az áruk 
tisztaságát? A Molnár Viktor utca és Drégelyvár utca kereszteződésében 12 pavilon épült az 
utóbbi időben, ahova árut is szállítanak. A járdán lévő korlátokat kidöntik, ebben mit kíván 
tenni az önkormányzat? Az önkormányzat gondolt-e a megállási lehetőség vagy a pavilonok 
szűkítésére?  Az Ady Endre utcai iskola karbantartása milyen stádiumban van? Az épülettel 
kapcsolatban van-e valamilyen komolyabb terve az önkormányzatnak? 
 
   Moldovány József (    .): A MÁV teleppel kapcsolatban polgármester 
úrtól vár valamilyen biztató információt a jövőre vonatkozóan. Annak idején a plébánián 
megígérte, hogy a Szentkorona útja virágos sétány lesz egészen Cinkotáig. Ebből még semmi 
sincs és nem is lesz. Sikerült a kerületgazdákat kihívni, majd kétszer tudta őket az utcán 
elérni. A Vasutastelep u. 3. és a Szentkorona útja sarkán az ELMŰ egy létesítményt épített, 
mellyel nagy felfordulást okozott.  A mai napon már az odahordott sittből elvittek egy adagot. 
A Vasutastelep u. 3. szám alatt lakók nem zsákba rakják a kerti hulladékot, hanem átdobják a 
Szentkorona útjára. Milyen tervek vannak a MÁV teleppel kapcsolatban? Már olyan 
információk terjednek, hogy valaki szeretné megszerezni. A déli oldalon nagyon rossz 
állapotban van a tető. A pályázatról lebeszélték őket, ugyanis nincs 18-20 millió forintjuk a 
tetőfelújításra. Hiába mondják azt, hogy kérjenek segítséget az önkormányzattól, 12 lakótól 
nem lehet  bevasalni 18 millió forintot.  
 
   Dobosi Józsefné (    .): A Hartyán közi Iskola előtt van egy nagy 
játszótér, ahol a fiatalok 22 óra után gyülekeznek. Sokat zajonganak, de nem mer szólni, 
nehogy bedobják az ablakát. Ha kiszól, hogy hívja a rendőrséget, 5 percen belül elmennek. 
Tudomására jutott, hogy kábítószerrel kereskednek, ezért mire kiérnek a rendőrök, ők már 
nincsenek ott. Kéri, hogy a rendőrség este 10 óra után járőrözzön a környéken.  
 
   Toldi Miklósné (     ): Folyamatosan csak Újpalotáról beszélnek, a 
kertváros szóba se kerül. A  Kossuth utcai körzeti rendelő környéke rendezetlen, tudomása 
szerint a karbantartás az önkormányzat feladata. A Sződliget utcában lévő gyermekrendelőben 
a doktornő háta mögött potyog a vakolat, rettenetesen néz ki. A csobogós úti lakótelepnél van 
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egy háromszög. A Répszolg munkatársai a Szilas patak mindkét oldalán vágják a füvet, ez a 
háromszög alakú terület a senki földje. Sokan oda teszik le a szemetüket. Hiányolják, hogy a 
választókörzet képviselője nem tart fogadóórát a Bogáncs utcai Iskolában, úgy mint korábban. 
Szeretnének kérdezni és segítséget kérni. Miért kell a Csokonai Művelődési Házba 
elmenniük? A Mogyoród út és a Közvágóhíd út részén a Régifóti út felől érkező autók úgy 
mennek, mint az őrültek. Javasol egy fekvőrendőrt vagy egy táblát elhelyezni. Kiserdő ezen a 
területen is van, ami kisebb mint az újpalotai, viszont ugyanúgy szennyezett. A templom 
oldalánál lefelé vezető úton is van egy üres telek egy faházzal, ahol még vágják a füvet, de a 
gazt ott hagyják. A 124-es buszjáratot sajnos erről a részről elvették. A Közvágóhíd téren 
elkészült a játszótér, amelynek nagyon örülnek az unokái. Valószínű Újpalotán és 
Pestújhelyen is minden utca le van aszfaltozva, de egy locsoló autó sem járt arra a nagy 
melegben. Úgy gondolhatják, hogy azért mert családi házuk van az ott lakóknak, akkor már 
locsolni is tudnak, rajtuk nem kell segíteni. A Károlyi Sándor utcánál van egy szelektív 
gyűjtő, a templom mögött és az óvodával szemben. Rettentő az ott lévő állapot, amire jobban 
oda kellene figyelni, hiszen az óvodába sok kisgyermek jár. A Szántóföld úton lévő veszélyes 
hulladékgyűjtővel kapcsolatban jók a tapasztalatai, szinte mindent átvesznek, erről a 
lakosságot tájékoztatni kellene. Általában kerékpárral közlekedik, a temetőbe is azzal jár. A 
Szentmihályi út jobb oldalán, csak a járdán tud közlekedni, ahol az autók úgy parkolnak, hogy 
akadályozzák a gyalogos és kerékpár forgalmat. A temető rendezetlen, és nem vette észre, 
hogy a parlagfüvet irtanák. Kéri figyelembe venni, hogy a kertváros el van hanyagolva, 
jobban figyeljenek erre a városrészre is.  
 
   László Tamás: Kovács László     sz. alatti lakos által elmondott 
kispiaccal kapcsolatos elképzeléseik hasonlóak a városvezetés elképzeléseihez. A hátsó 
részen raktárak voltak, ott lehet felújításokat végezni. A Kolozsvár utca felőli részen is sok 
üres, alulhasznosított terület van, melyekkel valamit kezdeni kell, erről komolyan 
gondolkodnak. A volt orosz kórházzal kapcsolatban több terv van. A Bezsilla utcai rendelőt 
fel kell újítani, majd a beköltöztetése a volt orosz kórház egyik épületébe meg fog történni. 
Remélhetőleg szociális intézményt fognak behozni erre a területre, mellyel több ingatlant 
szabadíthatnak fel. Sajnos olyan recesszió van, hogy az ingatlan hasznosítással még várni kell, 
de a Bezsilla utcai rendelőt előnyösebb az Észak-pesti Kórház területén működtetni. Az 
adóssággal kapcsolatban nem lesz olyan teher a lakosságon, amit bármilyen formában 
megéreznének. A felvett hitelt olyan beruházásokra fogják használni, melyek megtérülnek. 
Fejlesztési alapot hoznak létre szigorú szabályokkal, mely alapján a megtérülést biztosítani 
fogják. Rezsi megtakarításokat, rentábilis fejlesztéseket szeretnének megvalósítani, melyek 
megtérülése biztosítható. Smitt Katalin jelezte azt, hogy a pestújhelyi úton lévő fákról lehulló 
levelek a csatornákat eldugítják. A probléma valós, továbbítani fogja a Városgazdálkodási 
Irodához. Az orosz kórházban lévő fák kivágása az előző időszakban történt. Vizsgálták a 
helyzetet, a fák jelentős része nagyon beteg volt. Olyan nyárfák voltak, amelyek koruk alapján 
is életveszélyesek voltak. A korábbi időszakban, az elmúlt kerületvezetés idején évente 100 
db fát ültettek, a jelenlegi városvezetés évente ezer darab fát ültet, mellyel nagyon jelentős 
lépéseket tesznek ezen a területen. A hajléktalanok elhelyezése esetében személyre szóló 
megoldásokat választott a Máltai Szeretetszolgálat és a kerületi Családsegítő Központ 
közösen. A megoldás sokféle, mint például a hajléktalanok albérletbe vagy a szülőfaluba való 
visszaköltöztetése. Ez nem elüldözés, hanem valós megoldások. A volt orosz kórházba való 
betelepítés veszélyes megoldás lehet. A Körvasútsori vasúttal kapcsolatban sokféle terv volt 
az előző időszakban. Most van készülőben és vita alatt a kerületi koncepció, amelyben 
mindenféle vonalas tömegközlekedést preferálnak. Hajdan volt a Pestújhelyi út végében egy 
megálló, mely összefüggésben van a Drégelyvár utcai felüljáróval és csomóponttal. Ha 
megvalósul az elővárosi vasút fejlesztés, akkor kiállnak az mellett, hogy ott egy megálló 
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legyen. A körvasútsorral kapcsolatban az elképzelésük az, hogy sűrűbb megállókkal 
rendelkező vasútvonal legyen. Bíznak abban, hogy amikor a fejlesztések elindulnak, a 
véleményüket meg fogják hallgatni. A Sumics úr által említett jogszabályokat nem egészen 
értette. Az Észak-pesti Kórház esetében tulajdonosváltás nem történt, változatlanul a Főváros 
és a kerület a tulajdonos 50-50 %-os arányban. Terveket egyáltalán nem kaptak az előző 
városvezetéstől, ezért most kell tervezni, most kell küzdeni és elindítani több olyan dolgot, 
ami hónapokig tart. Bízik benne, hogy el fog indulni az Észak-pesti Kórházban valamilyen 
építkezés. Le fogják bontani a Neptun utca és az Őrjárat utca sarkán lévő épületet, tehát már 
egy terület felszabadítása megtörténik. Kéri az Egészségügyi Intézmény vezetőjét, hogy a 
terület takarítására jobban figyeljen oda. A közelmúltban ott rendeztek egy koncertet, azért, 
hogy éreztessék, a területre be lehet menni és rendeltetésszerűen lehet majd használni. 
Maximálisan egyetért a járdák, utak tisztántartásával kapcsolatos felvetéssel, a tulajdonos 
felelősségével. Igaza van a hozzászólónak abban, hogy ha az önkormányzat nem mutat példát, 
akkor a tulajdonos se veszi komolyan a kötelezettségét. Kéri a városüzemeltetést, hogy a 
közlekedési táblák körül lévő fák gondozását kampányszerűen oldják meg, a balesetveszélyt 
hárítsák el. Az utcatáblák visszahelyezésére ugyancsak a városüzemeltetést kéri. A Sztárai 
Mihály térrel kapcsolatban csoportba szedték a rossz és alulhasznosított épületeket, telkeket 
és összefüggésében szeretnének ott valamit kezdeni. A rendőrség körzetesítésével kapcsolatos 
felvetésre felkéri rendőrkapitány urat, válaszoljon. A Pázmány Péter utcai kínai piac ügyében 
komoly intézkedéssorozat fog kezdődni. A vizsgálatai alapján kiderült, hogy van egy 3 000 
m2 nagyságú önkormányzati terület, melyért 20 éve semmit sem fizettek. Komoly összegről 
van szó, és a területtel az elővárosi vasút fejlesztése során foglalkozni fognak. Kéri, hogy a 
Molnár Viktor utcai 12 db pavilont vizsgálják meg, ott vannak üres pavilonok is, alacsony 
színvonalú kocsmák és hasonló dolgok. Az Ady Endre utcai épülettel kapcsolatban 2012. 
január 31-éig kell többféle variációban hasznosítási tervet összeállítani. Moldovány úr 
felvetésére elmondja a MÁV teleppel kapcsolatos sétányt csak példaként említette. A XVI. 
kerületben ugyanennek a hajdani HÉV vonalnak a szakaszán kialakították a Sashalmi sétányt. 
Nem tudni, hogy ebben a ciklusban eljutnak-e odáig, de a MÁV telepen még ebben a 
ciklusban szeretnének valamit fejleszteni. A fejlesztési elképzelésekben és a gazdasági 
társadalmi programjukban a MÁV telepen egy mintafelújítást akarnak végrehajtani. Az elmúlt 
időszakban elindult egy szociális, város rehabilitációs program, melynek a tervezését 
szeretnék tovább folytatni.  A Nyírpalota utcai randalírozással kapcsolatban kéri  
rendőrkapitány urat, hogy a területet vizsgálják. A drog nemcsak ezen a területen, máshol is 
felmerül. Toldi Miklósné kertvárossal kapcsolatos felvetése jogos, az ott élők méltán érzik, 
hogy mostohák. Viszonylag kevés figyelem hárul erre az északi részre. Mindegyik 
problémával foglalkoznak, a Kossuth utcai rendelővel, a Sződliget utcai gyermekrendelővel. 
Keresik a lehetőségét annak, hogy a rendelő kihelyezzék, azért, hogy az épülete felújítsák. A 
Csobogós úti lakótelepen lévő szemétlerakást remélhetőleg a Városgazdálkodási Iroda 
munkatársai megjegyezték. Az ottani kiserdő szintén a városgazdálkodás figyelmében van. 
Kéri, hogy a szelektívgyűjtőt is nézzék meg. A veszélyes hulladékgyűjtőt valószínűleg egy 
cég üzemelteti. A közelmúltban tárgyalt velük és jelezték, hogy ingyen befogadnak egy 
nagyobb mennyiséget, de erről az Életképek című újságban tájékoztatni fogják a lakosságot. 
A Rákospalotai temető a Főváros tulajdonában van, de a temető fenntartójának jelezni fogják 
a parkfenntartással és parlagfűvel kapcsolatos kritikákat.  A parkolással kapcsolatban jövő év 
áprilistól a kerületben is kerékbilincselés lesz. Bízik benne, hogy a gyalogosokat akadályozó 
szabálytalan parkolásokat meg fogja szüntetni. Megadja a szót a rendőrkapitánynak, 
válaszoljon a rendőrséggel kapcsolatos kérdésekre, felvetésekre.  
 
 
 



 12 

   Galambos Ferenc rendőrkapitány:  Sumics úrral évek óta 
kapcsolatban vannak. Jogos volt a felvetése, ugyanis a rendőrségen belül régiósítás történt. A 
kerületi kapitányság nagyon le volt terhelve, mely komoly problémát jelentett. Ez megszűnt, 
visszaállt a régi rend. A helyszínelők központosítva vannak és a gépkocsi lopásokkal az 
elsődleges intézkedések megtétele után a központi szervek foglalkoznak. Az új főkaptány úgy 
döntött, hogy a régiósítást befejezték. Dobrai Jánosné jelezte a drogproblémákat, ki fogják 
vizsgálni. Több drogültetvényt felszámoltak a kerületben, idén 18 ügyben indítottak eljárást, 
és az ügyeket eredményesen lezárták. Toldi Miklósné parkolással kapcsolatos felvetésével 
kapcsolatban elmondja, hogy a lakók nem veszik észre, hogy a rendőrség PDA készülékekkel 
dolgozik, ami az objektív felelősségbe belefér. A rendőr egy fényképet készít, ami alapján az 
ügyfél egy 30 000 forintos csekket kap.  2010-ben, összességében a szabálysértések miatt 40 
millió forint bírságot szabtak ki, mely összeg nem a rendőrség kasszájába folyt be.  
 
   László Tamás: Újabb kérdésekre, észrevételekre kerül sor.  
 
   Bánó Gábor (    ): Két észrevétele van. Szeretne csatlakozni Takács 
Zsóka lakótársához. Többen próbálták kinyomozni, hogy miért nem épült meg a zajvédő fal. 
Ebben az esetben egy alkotmányos jog is sérült, ugyanis 32 éve kénytelenek elviselni a zajt és 
a bűzt, pedig az Alkotmányban szerepel az egészséges környezethez való jog. Üdvös lenne 
minél gyorsabban megépíteni, mert idő közben elkezdték a Kozák téri játszótér projektet, 
mely pályázat remélhetőleg hamarosan benyújtásra kerül. A Kozák tér közvetlen 
szomszédságában van az M3-asnak, ezért ha a zajvédő fal nem épül meg, jelentősen rontja a 
játszótér élvezeti értékét. Rendőrkapitány úr figyelmébe ajánlja, hogy 19 és 22 óra között még 
hétvégén is, rendszeresen motorversenyeket rendeznek az M3-ason, ami iszonyatos zajjal jár. 
Az elmúlt 20 évben, a kerületben nem szenteltek figyelmet a kerékpárosokra, pedig a kerület 
nagysága 23 km2 nagyságú, és ehhez képest van 2 x 1 km hosszú, a semmiből a semmibe 
vezető kerékpárút. Ez gyakorlatilag nulla értékkel bír. A Fő úton van egy 45 fokban belógó 
vastag törzsű fa, ami balesetveszélyes. Kéri az eltávolításában a segítséget. Sajnálattal jelzi, 
hogy a Szentmihály út utóbbi felújítása során ismét kihagyták a kerékpárutat, holott több 
helyen jelezték szükségességét.  
 
   Gönczi Lídia (    ): A Késmárk utca 14. sz. alatti munkahelyével 
szemben van a zebra, ahol a buszról leszállók átmehetnek egy parkolóba, mert ott járda sincs. 
A zebra belevezet a földbe, sárba, télen a jégbe, életveszélyes állapotok uralkodnak. A 
gyalogosok a bejárattal szemközti autós bejárónál járnak, ezért az autósok és a gyalogosok 
között megy a kölcsönös mutogatás.  Tudomása szerint a Főváros fel fogja újítani a Késmárk 
utcát. Többször kérték, hogy a zebrát helyezzék át, vagy építsenek a másik oldalra járdát, 
sajnos eddig semmi sem történt. A Mézeskalács téren lévő SPAR áruház környezete 
iszonyatosan koszos, rendezetlen. A szemetet szétdobálják, a buszmegálló ugyanilyen, a 
padok letörve, szemetes edény nincs. A Szerencs utca és a Bánkút utca kereszteződésénél van 
egy gumijavító, mellette egy kozmetika. Az odajáró vendégek nem állnak be a kozmetika 
parkolójába, hanem felállnak a járdára, akadályozva a gyalogosok közlekedését.  Többször 
szólt a kozmetikába, de ők nem igazán foglalkoznak a parkoló autókkal. Mi az a zajszint, amit 
a családi házak lakóinak el kell tűrniük a szomszédoktól? Éjfélig iszonyatos hangerővel 
dáridóznak, káromkodnak, isznak, közlekednek stb. Ha szólnak, az a válasz, hogy elegük van 
belőlük, nem lehet velük együtt élni. Mit lehet ilyenkor tenni? Hívják a rendőrséget?   
 
   Rózsa György (   ): Polgármester úr titkárságának megköszöni, hogy 
egy év is kevés volt ahhoz, hogy a fogadóórájára bejusson. A problémák így csak 
szaporodnak. Azt hallotta az önkormányzattól, hogy nincs a környéken parlagfű. Ma délelőtt a 
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LIDL mögött talált egy magas sövényt, hozott belőle mintát, hátha valamelyik hivatalos 
személy nem ismeri fel a parlagfüvet. Az augusztus huszadikai ünnepsége előtt, amit az utcán 
a növényekről levágtak, azt csak az ünnepek után vitték el.  Ez folyamatosan megismétlődik 
és nem intelligens viselkedés. Az M3 túloldalán már nem is érdemes sétálni sem a patak, sem 
a műút mellett, mert ott áldatlan állapotok vannak. A rendőrség témakörére reagálva a 
közbiztonság nem sokat javult. Betörnek a pincékbe, autókat rongálnak, ami egy legyintéssel 
el van intézve.  
 
   Kovács Lajosné (    ): A Kőrakás parki területfejlesztéssel, parkolókkal 
kapcsolatban szeretne az ott lakók nevében is kérést és kérdést tolmácsolni. Sokan, nagyon 
ellenezték a parkoló megépítését a fák védelme miatt, de örömmel látták, hogy sok fa 
megmaradt. A sétautakat is tetszetősen csinálták meg, de a szemben lévő járdák silány 
minőségűek. A padok és a park bútorok nagyon esztétikusak, melyet megköszönnek. A 
megépült parkoló mellett van egy parkoló, ahol a fiatalok fociznak, de sajnos még 23 és 24 
órakor is. Szeretné ha ezt megszüntetnék, vagy nyitvatartással, vagy táblával. Ha nem 
megoldható, a rendőrség segítségét kérik, vagy a környéken járőrözzenek. A házuk körüli és 
előtti területet, annak növényzetét teljesen letarolták, viszont semmi pótlás nem történt a 
füvesítésen kívül. A sövények nagyon szépek, de ki fogja ezeket ápolni, gondozni, locsolni? 
A közterület-felügyelők fogják vagy a lakosságra bízzák a gondozásukat? Ezek szárazságtűrő 
növények?  A kerületgazdákat még nem látta, pedig már régen olvasott róluk a kerületi 
újságban. Van valamilyen ismertető jelük?  Hogy ismeri fel őket? A játszótér, a hinta alatt 
gyöngykaviccsal lett feltöltve, ami nem előnyös. Kéri ennek megszüntetését. Örülnek a 
változásnak, és sok pozitív visszajelzést kapott a lakóktól, melyet megköszönnek.  
 
Kurucz László a kerületgazdák csoportvezetője bemutatja a munkaruháját 
 
   Tardi Edgárd (    .):  Látni kell a sok-sok problémát, ami a kerületben 
van, de ezek nem az elmúlt egy évben keletkeztek. Rendkívüli feladat, ami előtt állnak. Több 
évtizedes katasztrofális állapotban lévő csődtömeget kell helyre hozni és köszöni, hogy ezt a 
jelenlegi városvezetés megteszi. Végre van a kerületben néhány olyan dolog, ami örömre is 
okot ad. Megköszöni a korcsolyázási lehetőséget, az iskolai sportudvarok megnyitását, a 
Kerületgazda Szolgálat létrehozását. Kérdéseinek a tárgya nem az elmúlt egy év problémái, 
de most kell megoldani őket. A Hartyán óvoda állapota nagyon leromlott, valamilyen 
felújítási programba bele kerülhet? A Zsókavár I. és II. sz. ütemében nincs benne. A Hartyán 
iskolában az oktatási és nevelési intézmények rendkívül rossz állapotban vannak, az elmúlt 
kerületi vezetés szörnyű helyzetbe hozta az ott dolgozókat és az odajáró gyermekeket. A 
gyerekek az udvaron poros, sáros környezetben vannak. Talán nem lenne nagy költség a 
terület füvesítése. Köszönik, hogy a kiserdőt is visszaadják, több 10 000 ember érdeke 
fontosabb, mint néhány emberé. Mérhetetlenül sajnálja, ha valaki ilyen helyzetbe kerül, de 
nem ez a megoldás, hogy a parkban, erdőben lakjanak. A szánkózó dombbal szemben 
elképzelhető, hogy  gyalogátkelőhelyet létesítsenek?  
 
   Dr. Varga Györgyné (   ): Az Istvántelki vasútállomás közelében 
laknak és a családja vonattal jár a Nyugati-pályaudvarra. Az elmúlt hetekben több támadás 
érte őket, az unokáját is megtámadták, este 7 óra után, hazafelé menet. A rendőrségi 
feljelentés megtörtént, a rendőrök gyorsan kijöttek, melyet megköszönnek. Szeretné felhívni a 
figyelmet, hogy az Istvántelki vasútállomás nagyon rossz állapotban van, teljesen sötét. Kéri, 
hogy a MÁV figyelmét hívják fel arra, hogy legalább a vasút területén legyen világítás. 
Randalírozók és két játékterem is van a környéken. Régebben, a vasútállomás területén 
működött a pénztár, jelenleg teljesen kihalt a terület. Fiataloktól hallották, hogy azért jöttek át 
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a randalírozók, mert ezen a területen biztonságban érzik magukat a rendőröktől. 
Biztonságérzetet adna, ha néha a polgárőrök vagy a rendőrök járőröznének, megelőzve a 
további támadásokat.  
 
   Varga Erzsébet (    ): Sok pozitív változás van a Zsókavár utcában, de 
van egy része, a Zsókavár utca – Páskom park és Késmárk utca által határolt terület, ahol nem 
történik semmi. Elnevezte viharsaroknak. Kiirtották a magasfeszültség feletti zöldsávos 
területet, ami felújításra szorul, és most a szél szabadon fújja a szemetet és a környéken élő 
lakók oda viszik a kutyájukat sétáltatni.   A Páskom park gyönyörű volt, amikor átadták. Az 
ott lévő óvoda körül társasági élet folyt, azóta viszont teljesen elhanyagolt. Mindenhol történt 
valamilyen fejlesztés, itt nem történt semmi sem. Az óvoda mellett ki van írva, hogy csak az 
intézmény dolgozóinak lehet behajtani, ennek ellenére minden nap behajtanak a kocsival. Az 
óvoda vezetőjével is beszélt már erről, de sajnos semmi sem történik addig, amíg baleset nem 
lesz. A Késmárk utca – Páskom park környékén nincs egy pad se, a fiatalok a nyáron egy üres 
pingpongasztalon napoztak. A felnőttek nem sétálhatnak, mert a kutyákat ott sétáltatják, ezért 
az idősek nem tudnak hol sétálni. A kerületrészben nincs dühöngő. A nők számára semmiféle 
sportolási lehetőség sincs.  
 
   László Tamás: Bánó Gábor, Bercsényi Miklós utcai lakos több kérdést 
tett fel. A zajvédő fal hiányával kapcsolatban valóban súlyos alkotmányos problémák vannak. 
Rettenetes, amit az M3-as mellett élőknek el kell viselniük. A probléma megoldása 
érdekében, amit lehet, a Parlamentben is meg fog tenni. A Kozák téri játszótérrel 
kapcsolatban örül annak, hogy a projektben részt vesznek és meg fogják vizsgálni, mit tehet 
az önkormányzat. A gyalogos felüljáró és környéke borzasztó állapotban van, a Gábor Áron 
utca és M3-as közötti részen lévő szervizút ugyancsak, megnézik, mit tehetnek. A 
motorverseny ellen az M3-on, nem tudja, hogy a rendőrség tehet-e valamit. Kéri, hogy 
jelezzék a Fővárosi Rendőrkapitányságnak, a közlekedésrendészet az ő fennhatóságuk alá 
tartozik. A kerületben lévő kerékpárutak valóban nulla értéket képviselnek, valóban sehonnan 
sehova vezet. A most készülő közlekedésfejlesztési koncepció egyik nagy fejezete a 
kerékpárutak fejlesztéséről szól. A Fő úton 45 fokban belógó fának pontos elhelyezkedését 
kéri jelezni a Városgazdálkodási Iroda vezetőjének.  A Szentmihályi út felújítása csak az 
útpálya felújítására vonatkozott, az ott lévő 2x3 sávos úton veszélyes lenne kerékpározni, azt 
máshol kell kialakítani. A Szentmihályi úttal párhuzamosan lehetséges a kerékpárút 
kialakítása, melyet be fognak mutatni. A Késmárk utcában lévő gyalogos átkelőhely helyét 
kéri pontosítani, de valószínűleg ismerik a problémát. Az egész útszakasz rettenetes 
állapotban van. Az elmondottak miatt indítványozta, hogy a Főváros kezelésében csak azok 
az utak maradjanak, ahol kötöttpályás tömegközlekedés van. Ha a kerület kezelné a Késmárk 
utcát, akkor az üzemek előtti épületsávokon is több mindent tennének, de mivel a Fővároshoz 
tartozik, meg van kötve a kezük. A Szerencs utca – Bánkút utca sarkára ugyanebben a 
közlekedésfejlesztési koncepcióban fejlesztési elképzelések vannak. A járdán parkoló 
autókkal kapcsolatban kéri, hogy a közterület felügyelet és a rendőrség jobban figyeljen oda. 
Az említett zaj ügyében készül egy csendrendelet, mely nem egyszerű, ugyanis jogszabályi 
kötöttségekkel jár, de eltökéltek, a rendelet el fog készülni. A csendháborítás az egész 
kerületben probléma. Rózsa György úrral gyakrabban találkozik, nem érti a felvetését.  A 
parlagfűvel kapcsolatos felvetés jogos, kéri a Városgazdálkodási Irodát és a Répszolg 
munkatársait, figyeljenek oda erre az ügyre. Az augusztus 20-i ünnepség előtt levágott gallyak 
és hulladékok miért az ünnep után lett elszállítva, kéri ennek is nézzenek utána. Egyetért 
azzal, hogy ez ünneprontó. Az M3 túloldalán valóban nem lehet sétálni. Szeretnének a Szilas-
patak mentén egy olyan kerékpárutat kialakítani, amely rekreációra alkalmas terület lesz, az 
M3-as környéke erre alkalmatlan. Kovács Lajosné említette, hogy a 37. számú ház előtt 
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kivágták a növényzetet és nem telepítették vissza, kéri ezt is megvizsgálni. A most elkészült 
játszótér alá gumipadlót fektettek, lehetséges, hogy ez másik játszótér, de ennek is utána 
néznek. Tardi Edgárd úrnak jelzi, hogy az összes iskolaudvart megvizsgálják, szinte mindet 
fel kell újítani. Ha az általános iskolák állami kezelésbe kerülnek, a helyzet még rosszabb 
lesz, de bízik benne, hogy meg tudják akadályozni. Az Istvántelki vasútállomással 
kapcsolatos észrevételt a MÁV-nak addig is jelezni fogja, amíg a felújítás el nem kezdődik. 
Ez a Rákospalota-Újpest vasútállomással együtt nagyon fontos megálló, mert a Főváros innen 
direkten elérhető. A tömegközlekedést ezekre a vasútállomásokra akarják rászervezni, un. 
eszközváltó csomópontok létrehozásával. A jövőre elinduló felújítás az Istvántelki 
vasútállomást nagy mértékben fel fogja értékelni. Addig is kéri a rendőrséget, hogy 
fokozottan ellenőrizzék a területet. A világítás már önmagában is visszatartja egy kicsit a 
devianciát.  Varga Erzsébet felvetése miszerint a Zsókavár utca végén lévő terület 
elhanyagolt, igaz.  A jelenlegi felújítási célokban nem szerepel, de utánanéznek, mert a parkot 
valamilyen mértékben gondozni, fejleszteni kell. Az elmondottakat feljegyezte. A 
kutyasétáltatással kapcsolatban készül az állattartási rendelet. A kerületben kevés kutyafuttató 
van, de el kell gondolkozni azon, hogy a többit olyan helyen hozzák létre, ahol a lakosságot a 
legkevésbé zavarja. A Mézeskalács téri SPAR körüli állapottal kapcsolatos problémák 
halmozódnak. A szelektív hulladékgyűjtő rettenetes állapotban van, de van ott egy hajléktalan 
ember is, akit remélhetőleg el tudnak onnan helyezni. A szeméthegyek valóban újra 
visszatérnek. Kéri a kerületgazdák jelzését és azt, hogy a Városgazdálkodási Iroda és a 
Répszolg jobban figyeljen erre a területre. Köszöni a sok észrevételt. Az írásos kérdéseket, 
kéréseket, kritikákat igyekeznek megszívlelni, az írásban feltett kérdésekre válaszolni fog. Ha 
valakinek maradt még kérdése, azt e-mailben vagy írásban elküldheti, és azokra is igyekeznek 
mihamarabb válaszolni. Megadja a szót Szilvágyi László képviselőnek ügyrendi 
hozzászólásra.  
 
   Szilvágyi László: Köszöni a részvételt és még kéri a jelenlévők 
türelmét, ugyanis a városvezetés egy nagyon fontos napirendi pontot terjesztett be a 
közmeghallgatás után lévő rendkívüli képviselő-testületi ülésre. Többször felmerült a kérdés, 
hogy mi lesz a kerület által felvett hitelállománnyal, akit érdekel, az maradjon még, ki fog 
derülni hogyan fogják egy befektetési tanácsadó cégre bízni a 2,5 milliárd forintos hitelt.  
 
   László Tamás: Köszöni a részvételt, a közmeghallgatást bezárja. A 
képviselő-testület 5 perc szünet után rendkívüli ülést tart.  
 
 
 

K.m.f. 
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